
حكمت

  | روزنام��ه جوان |  ش��ماره 5910 |  پنج  ش��نبه 4  اردیبهش��ت  1399 | 29 ش��عبان 1441 |  اذان ظه��ر: 13:03 | 
غروب آفتاب: 19:44 | اذان مغرب:03: 20 | نیمه شب شرعی:00:17 |      اذان صبح فردا: 04:49 | طلوع آفتاب فردا: 06:20 |

نما | حسین    کشتكار روزنامهسياسي،اجتماعيوفرهنگيصبحايران
صاحب امتياز: پیام آوران نشر روز

مديرعامل و مدير مسئول: عبدالله گنجي
سردبير: غلامرضا صادقیان

آدرس: تهران، خیابان شهید مطهري 
تقاطع میرزاي شیرازي، پلاك 384

سازمان آگهی ها:  88341654
روابط عمومي:88498448 ، نمابر: 6 -88845634 

توزيع: شركت نشر گستر امروز 88862194 
چاپ تهران: چاپخانه روزنامه جوان

www.javanonline.ir

اميرالمؤمنين)ع( می فرمايند:

راستگو بودن و پرهيز نمودن از 

دروغ، زيباترين اخلاق و بهترين 

ادب است.

غررالحکم و دررالکلم 

صفحه217 ، ح4294

جاذبه »سينما آنلاين« ادامه دارد
 جواد نوروزبيگي از تمايل براي حضور فيلم »خون شد« مسعود كيميايي 

در اكران آنلاين سخن گفته است
    محمد صادقي

روند موفق اكران فيلم »خروج« باعث 
شده تا برخي فيلمس�ازان نيز از تمايل 
به حضور در اكران آنلاين سخن بگويند. 
ج��واد نوروزبیگي تهیه كننده س��ینما در 
مصاحبه اي از تمايل��ش براي حضور در دو 
فیلم »خون شد« و »مهمانخانه ماه نو« در 

اكران آنلاين گفته است. 
نوروز بیگي مي گويد: »به نظرم طرح اكران 
آنلاين فیلم ها قابل ترديد نیست و من شك 

ندارم كه اين اتفاق براي سینماي ايران خوب است و البته بايد 
اشكالات آن برطرف شود تا نتیجه بهتري بدهد.«

اين تهیه كننده كه معتقد است مي توان حتي بعد از بازگشايي 
سینماها، از اكران آنلاين به عنوان ياري رسان سینماها كمك 
گرفت، مي گويد: »در حال حاضر و به لحاظ كمي بخشي از 
همین تعداد فیلم تولید شده به اكران نمي رسد و به نظر من 
در سینماي ايران، با توجه به ترافیك و زمان انتظاري كه براي 
پخش داريم، سقف تولید كافي است و بايد در همین حد حفظ 
شود اما به جاي افزايش كمي تولیدات از نظر كیفي آن را ارتقا 
دهیم كه در همین راستا در مجموع، اگر اكران آنلاين همزمان 
با اكران عمومي يا در كنار آن رخ دهد به لحاظ بودجه بندي 

كمك كننده است.«
به رغم اينكه برخي از فیلمسازان از تمايل براي اكران آنلاين 
س��خن مي گويند، با اين ح��ال هنوز همه نگاه ها به س��وي 
فیلم »خروج« و میزان موفقیت آن در فروش بلیت اس��ت. 
نوروزبیگي در اين باره مي گويد: »تصمی��م من براي اكران 
پابرجاس��ت و همانطور كه گفتم در حال مذاكره هستیم و 
همكارانم هم مش��غول بررسي سیس��تم اكران آنلاين فیلم 
ابراهیم حاتمي كیا و اشكالات احتمالي اش هستند تا بتوانیم 
با نتیجه بهتري نسبت به اكران س��اير فیلم ها اقدام كنیم و 

مطمئنم خیلي كمتر از يك ماه به نتیجه خواهیم رسید.«
ورود فیلم »خون شد« ساخته مس��عود كیمیايي مي تواند 
دومین اتف��اق مهم اك��ران آنلاين بعد از خط ش��كني فیلم 
»خروج« باشد. از سوي ديگر خبرها از همراه شدن صداوسیما 

با اكران آنلاين خبر مي دهد. 
اين س��ازمان چند روز پیش ش��روطي را براي پخش آگهي 

فیلم هاي حاضر در اكران آنلاين منتشر كرد. 
با توافق صورت گرفته، صداوسیما تصمیم گرفته است با پخش 

تبلیغات فیلم خروج، به اكران اين فیلم كمك كند. 

اين اقدام مي تواند به فروش بیشتر »خروج« 
كمك كند و با ضريب نفوذي كه صداوسیما 
در مخاطبانش دارد، همراهي اين رس��انه 
مي تواند تاثیر مثبتي بر فروش بلیت اكران 

آنلاين داشته باشد.  
عبور فیل��م س��ینمايي »خ��روج« از مرز 
2میلی��ارد تومان فروش بلی��ت، مي تواند 
انگیزه ساير فیلمس��ازان را براي حضور در 

اكران آنلاين تقويت كند. 
اين میزان فروش تقريب��اً برابر با 6میلیارد 

فروش گیشه است. 
س��ازمان اوج در برآوردهاي غیررسمي، رقم مطلوب فروش 
آنلاين فیلم خروج را بین 4 تا 4/5میلیارد تومان برآورد كرده 

كه تقريباً بین 12 تا 13میلیارد تومان فروش گیشه است. 
اكنون »خروج« نیمي از راه مطلوب س��ازمان سازنده را طي 
كرده است، آن هم در دوره زماني كوتاه، تنها مشكل در اين 
میان مسئله قاچاق فیلم است كه گويا با ورود نهاد هاي قانوني 

از حجم آن كاسته شده است. 
با وجود ابراز علاقه چند فیلمس��از براي اكران فیلم در شبكه 
نمايش خانگي، فرزاد خوشدست، كارگردان فیلم »خط باريك 
قرمز«، خواستار اكران فیلم هاي »هنر و تجربه« با رعايت اصول 

فاصله گذاري اجتماعي شد. 
خوشدست كه قرار بود فیلمش را در نوروز بر پرده سینماها ببرد، 
می گويد:» من فكر مي كنم فیلمي كه در سالن سینما نمايش 
داده مي شود،  كاملًا به لحاظ بصري و تاثیرگذاري متفاوت با 
ديدن آن در سیستم نمايش خانگي است  اما شايد براي مدتي 

چاره اي نباشد.«
 اين كارگردان درباره اكران فیلم در سینماهاي هنر و تجربه نیز 
معتقد است: »قبلًا كه من به سالن هاي هنر و تجربه مي رفتم، 
مي ديدم س��الن به صورت كاملًا پر نبود. به نظر من مي شود 
فیلم هاي اين گروه را با فاصله گذاري اجتماعي نمايش داد و از 

شرايط بهره برداري كرد.«
كارگردان فیلم سینمايي »من مي ترسم« نیز از تمايلش براي 

اكران آنلاين اين فیلم سینمايي خبر داد. 
بهنام بهزادي گفت: »با احتی��اط و امیدواري حاضرم فیلمم 
را در ش��بكه نمايش خانگي نمايش دهم و در همین راستا 
مذاكراتي هم انج��ام داده ام. تنها نگران��ي ام روي كار آمدن 
مافیاي پخش آنلاين است كه تا پیش از اين در سازوكار پخش 

فیلم ها در سینماها حضور داشتند.« 

   معصومه طاهری
 س�رودهاي حماس�ي در ده�ه60 مش�وق 
فعاليت هاي اجتماعي و انقلابي بود و متأسفانه 
به مرور به محاق رفت اما رهبر معظم انقلاب چند 
سال پيش بر احياي سرودخواني نوجوانان تأكيد 
كردند، از اين رو گروه هاي مختلف سرودخواني 
به صورت آتش به اختي�ار و خودجوش متولد 
ش�دند كه آثار خوبي هم ارائه شد. يکي از اين 
گروه ها كه در حضور رهب�ر معظم انقلاب اجرا 
داشت »نس�يم رحمت« اس�ت؛ گروهي كه به 
تازگي در اعياد ش�عبانيه و دوران قرنطينه در 
محله ها اجرا داشتند و باعث دلگرمي و اشتياق 
عمومي ش�دند. »جوان« با جابر قرباني نس�ب 
كه با كم�ك همس�ر قرآني خ�ود اي�ن گروه 
هن�ري را ايجاد ك�رده گفت وگو كرده اس�ت. 

    
 احياي س�رودخواني در اين وانفساي 
فرهنگي و هنري كه خوراك مس�موم 
زياد اس�ت رويکرد مغتنمي است. چه 

شد كه به اين عرصه پا گذاشتيد؟ 
از دوران دانش آموزي در زمینه س��رود در مدرسه 
فعالیت مي كردم و پ��س از آن وارد عرصه مداحي 
ش��دم و تدريجاً بحث آموزش مداحي را ش��روع 
كردم، اخیراً چند س��الي بود با همسرم گروه هاي 
سرود كشوري را رصد مي كرديم و دوست داشتیم 
خودمان هم گروه سرودي تأسیس يا به نوعي پس 
از سال ها دوباره اين شیوه س��رودها را احیا كنیم 
چون رهبر معظم انقلاب هم چندي��ن بار درباره 
سرود نكاتي فرموده بودند كه ما به سرود نیاز داريم. 
اين شد كه سال 1396 بنده تعدادي از شاگردان 
مداح��ي كلاس را به همراه تعدادي از ش��اگردان 
مدرسه همسرم انتخاب كردم و گروه سرود »نسیم 

رحمت« را راه اندازي نموديم. 
 نقش همسرتان در تاسيس اين گروه 
چقدر بود و حضور و همراهي ايشان چه 
اندازه به شما در راه اندازي گروه سرود 

رحمت كمك كرد؟ 
همسرم حافظ كل قرآن است و در مدرسه ابتدايي 
پس��رانه قرآن درس مي ده��د. در همه لحظات و 
اجراها همراه ما بوده اس��ت، حتي در س��فرهاي 
استاني و اجراهاي درون شهري در كنار گروه بودند و 
هرگاه كه بنده به اجراها نتوانم برسم، همسرم بچه ها 
را براي اجرا آماده مي كند، در كل بحث هماهنگي 
رفت و آمد بچه ها با خانواده ها را ايشان به عهده دارد. 

در برهه اي كه به مشكل مالي برخوردم براي تولید 
سرود، همس��رم با فروش طلاهاي خودش كمك 

كرد تا كار ادامه پیدا كند. 
 از چه اشعاري استفاده مي كنيد و با چه 

شعرايي همکاري داريد؟ 
اولین ش��اعري كه با او كار كردم دوس��ت عزيزم 
روح الله عیوضي بود كه تقريباً ۷۰درصد اشعار گروه 

را ايشان سروده است. 
ايشان شاعري بس��یار حرفه اي و كاربلد است كه 
چون اش��عارش برخاسته از دل اس��ت بر دل هم 
مي نشیند. كار ما براي تولید شعر اينطور است كه 
بنده در رابطه با موضوع سرود به ايشان 3۰ الي ۷۰ 
كلیدواژه مي دهم تا بر اساس آنها شعر سرود مورد 

نظر را بسرايد. 
 گروه سرودتان همان گروه اوليه است يا 

تغيير مي كند؟
همیشه با همان گروه اولیه كار كرديم ولي طبیعتاً 
وقتي گروه پیشرفت كرد خیلي از خانواده ها دوست 
داش��تند بچه هايش��ان در اين گروه عضو بشوند و 
تعدادي هم عضو جديد داريم، بیش��تر از 3۰۰ نفر 
تقاضاي عضويت داريم ولي به خاطر نداشتن دفتر 
كار و محل تمرين از عضو گیري معذوريم و شرمنده 
خانواده ها و نوجوان هاي علاقه مند به سرود هستیم. 

 چند كار تا حالا توليد كرده ايد؟
تا اين تاريخ و در عرض 2/5س��ال 5۰ قطعه سرود 

حرفه اي تولید كرده ايم. 
 مشهورترين كارتان كدام كارها بوده 

است؟
سرود شهادت و سرود فانوس شب.

 هزينه هاي گ�روه از چه طريقي تأمين 
مي شود؟

 با هزاران زحمت و مش��قت س��رمايه گذار جذب 
مي كنیم و مراحل سخت تولید را بايد طي كنیم. 
همیشه كار آماده شده و مهیاي پخش است ولي 
سازمان ها و نهادهاي پخش كننده اين گونه آثار 
كمترين مشاركت و همكاري را با ما دارند و براي 

پخش اين آثار زيبا و فاخر همكاري نمي كنند. 
 چند گروه سرود ديگر در كشور وجود 

دارد؟
تعداد گروه هاي س��رود در سطح كشور زياد شده 
است حتي شما مي بینید در روس��تاها هم گروه 

سرود وجود دارد و مشغول كار هستند.
 اس�تقبال ب�راي فعاليت چط�ور بوده 

است؟

روزي نیست كه گروه هاي سرود مختلف از سراسر 
كشور تماس نگیرند يا پیام ندهند يا گاه لطف دارند 
و حضوري تشريف مي آورند تهران تا با بنده صحبت 
كنند و من هم شرمنده ش��ان مي شوم چون دفتر 
كاري براي گروه سرود نداريم و در محل كار يا پارك 

يا مسجد در خدمت شان بودم. 
با گروه هاي بس��یار زيادي در اس��تان ها و مراكز 
استان ها و شهرها و روس��تاها ارتباط دارم و رفیق 
شده ايم. در همین فضاي مجازي و عرصه سرود، 
گروهي در كشور نیست كه سرود هاي ما را نشنیده 

يا بازخواني نكرده باشند. 
 در اعياد ش�عبانيه هم اجرا داش�تيد. 

بازخوردها چطور بود؟
در روز نیمه ش��عبان در پنج محله زير باران اجرا 
داش��تیم. زماني كه بچه ها در محله ها ش��روع به 
سرودخواني كردند، اهالي از پنجره ها يا پشت بام ها 
گروه را نگاه مي كردند يا با بچه هايشان مي آمدند 
جلوي در خانه ها و گروه سرود را تماشا مي كردند. 
زير باران منقلب مي ش��دند و گري��ه مي كردند. 

صحنه هاي زيبا و احساسي قشنگي بود. 
اش��ك هاي منتظران امام زمان)عج( به خصوص 
در شرايط سخت بیماري و قرنطینه در آن هواي 
باراني حس و حال خاصي ايجاد كرده بود. در بعضي 

محلات به بچه ها گل و شیريني مي دادند. 
 براي ماه مب�ارك رمضان هم برنامه اي 

داريد؟
از طرف شبكه هاي3 و 5 و قرآن صداوسیما دعوت 
ش��ده ايم تا در ويژه برنامه هاي ماه مبارك اجراي 

سرود داشته باشیم. 
 از ق�رار مورد تفق�د حض�رت آقا هم 

بوديد؟
گروه م��ا در تاريخ دوم فروردي��ن 98 در حرم امام 
رضا)ع( در حضور رهبر معظم انقلاب اجراي سرود 
داشت و مورد تحسین و تشويق ايشان قرار گرفت و 

به همه بچه هاي گروه انگشتر هديه دادند. 
در ديدار و اجرايي كه در حضور رهبر انقلاب داشتیم، 
ايش��ان به بنده فرمودند: »اين راه سرود را نسل به 
نسل ادامه بدهید و نگذاريد اين راه قطع بشود و با 

قوت جلو برويد.« 
بعد از اجرا هم با ايش��ان سر سفره نشستیم و شام 
خورديم و پس از شام تشريف بردند و آقاي رئیسي 
)تولیت وقت آستان قدس رضوي( ايشان را بدرقه 
كردند و به بنده گفتند: حض��رت آقا تا زماني كه از 
تالار آيینه حرم خارج می شدند از سرود ما تعريف 

و تقدير می كردند. 
 در خارج از كشور هم برنامه داشتيد؟

بله، ما در كنفرانس بین المللي وحدت اس��لامي 
مجمع جهاني تقريب مذاهب در حضور نمايندگان 
و سفراي بیش از 1۰۰كشور اسلامي اجراي سرود 

سه زبانه فارسي- عربي- انگلیسي داشتیم. 
س��رود فانوس ش��ب در كش��ور ع��راق در اكثر 
موكب هاي اربعین توسط گروه هاي سرود عازم به 
كربلا اجرا شده و سرود سه زبانه »سلام بر قدس« 
در كشورهاي عراق، س��وريه، يمن، لبنان پخش 

شده است. 
يكي از اهداف ما اين است كه بچه ها ان شاءالله در 
آينده هر كدام گوشه اي  ازكار هنر سرود را بگیرند و 
طبق سفارش رهبر معظم انقلاب راه را ادامه دهند 

و از اين مسیر جدا نشوند. 

گفت وگوي »جوان« با مسئول گروه سرود نوجوانانه »نسيم رحمت«

 حضرت آقا فرمودند
 راه سرود را نسل به نسل ادامه دهيد

 

 پرستاران فداكار
مهمان »دورهمي« شدند

مهران مديري در برنامه ديشب »دورهمي« ميزبان زوج پرستار شد.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، برنامه ديشب »دورهمی« با حضور 
كتايون مصطفايی و فرهاد مرادى)زوج پرستارى كه با فداكارى، 35روز 
فرزندان خردسال خود را نديدند( از شبكه نسیم پخش شد. اين برنامه 

امروز ساعت 6صبح، 11صبح و 1۷بعد از ظهر باز پخش مي شود  . 
.......................................................................................................

 شهاب حسيني يك كمپاني 
فيلمسازي جديد تأسيس كرد

ش�هاب حس�يني ب�ه هم�راه ك�وروش آه�اري كارگردان 
ايران�ي و »الک�س برت�و« تهيه كنن�ده هالي�وودي ي�ك 
كمپان�ي جدي�د ب�ا ن�ام »پُ�ل مدي�ا« تاس�يس كردن�د. 
به گزارش ايسنا به نقل از هالیوود ريپورتر، اين كمپاني تهیه و توزيع 
فیلم با هدف ايجاد پلي میان سینما، فرهنگ و هنر ايران و امريكا ايجاد 
شده است و فیلم هاي ايراني و بین المللي را در امريكا و ديگر كشورهاي 
خارجي توزيع مي كند.  »پُل مديا« تهیه كنندگي رويدادهاي زنده از 
جمله حضور بازيگران ايراني و بین المللي و فیلمسازان و همچنین 
ديگر برنامه هاي هنري، فرهنگي و س��ینمايي را نیز در دستور كار 
قرار داده و پیش از اين نیز يك مستركلاس با حضور شهاب حسیني 
برپا كرده است.  شهاب حسیني سابقه بازي در دو فیلم برنده اسكار 
خارجي »جدايي« و »فروشنده« از ساخته هاي اصغر فرهادي را در 
كارنامه دارد و براي بازي در فیلم »فروشنده« برنده جايزه بهترين 
بازيگر مرد از جشنواره فیلم »كن« شد.  كوروش آهاري تهیه كننده و 
كارگردان ايراني نیز اخیراً فیلم هیجاني - ترسناك ايراني »آن شب« 
را با بازي شهاب حسیني كارگرداني كرده كه »الكس برتو« نیز يكي 

از تهیه كنندگان آن است. 
.......................................................................................................

 ثبت نام بيش از 2100 نفر در سامانه 
فعالان آسيب ديده سينما از كرونا

پنجمين جلسه »كارگروه بررسي آسيب هاي كرونا در سينما« 
با حضور حسين انتظامي رئيس سازمان سينمايي برگزار شد. 
به گزارش »جوان« به نقل از روابط عمومي سازمان سینمايي، 
جلسه »كارگروه بررسي آس��یب هاي كرونا در سینما« ديروز با 
حضور حسین انتظامي رئیس سازمان سینمايي برگزار و گزارشي 
از روند ثبت اطلاعات فعالان سینما كه در اثر كرونا دچار آسیب 
شده اند در يك سامانه ارائه شد.  تاكنون بیش از 2هزارو1۰۰ نفر 
در اين سامانه ثبت نام كرده اند و تا س��اعت 24 امروز پنج شنبه 
چهارم ارديبهش��ت امكان ثبت اطلاعات فعالان سینما فراهم 
است.  در ادامه جلسه، بازگش��ايي سینماها بررسي شد و ضمن 
مرور تجربیات 1۰كشور در اين حوزه مقرر شد در جلسه آينده 
كارگروه در روز شنبه ششم ارديبهشت با حضور رئیس انجمن 
سینماداران پیشنهادي براي ارائه به ستاد ملي كرونا آماده شود.
.......................................................................................................
پرداخت تسهيلات 21درصدي به فعالان 
گردشگري و صنايع دستي با تنفس 4ماهه

به گفته معاون گردش�گري وزارت ميراث فرهنگي، صنايع 
دستي و گردشگري كش�ور، در بخش گردش�گري به ازاي 
هر اشتغال 160ميليون ريال تسهيلات 12درصدي پرداخت 
مي ش�ود و فعالان حوزه صنايع دس�تي نيز به ازاي هر شغل 
مي توانن�د 120ميلي�ون ري�ال تس�هيلات درياف�ت كنند. 
به  گزارش میراث آريا، ولي تیموري در نشستي با فعالان گردشگري 
با موضوع بررسي مسائل و آسیب هاي ناشي از بحران شیوع ويروس 
كرونا گفت: در پي شیوع ويروس كرونا تمام بخش هاي اقتصادي 
كشور متضرر شدند و تعداد كسب وكارهايي كه آسیب ديدند، زياد 
بود. 35رسته شغلي معرفي شدند تا بتوانند از حمايت هاي دولت 
بهره مند شوند كه از اين تعداد 1۰رسته با توجه به محدوديت هاي 
منابعي كه دولت داشت براي دريافت تسهیلات انتخاب شدند، از 
اين تعداد، سه رس��ته مربوط به حوزه گردشگري و صنايع دستي 
است.  معاون گردشگري كشور تصريح كرد: اين سه رسته شامل 
مراكز اقامتي، پذيرايي، تفريحي و گردشگري، فعالان اين حوزه و 
كسب وكارهاي مرتبط به تشخیص اين وزارتخانه تحت عنوان دفاتر 
خدمات مسافرتي هوايي و گردشگري و رسته ديگر صنايع دستي 
است. تاكنون سه گزارش درباره خسارت هايي كه به اين سه رسته 
وارد شده است در هیئت دولت مطرح ش��ده و عملكرد خود را در 
اسفند 98 نسبت به اسفند 9۷ در اختیار آنها قرار داده ايم و در لیست 

بانك مركزي براي دريافت تسهیلات قرار گرفته ايم. 

نويد پارسا     ديده بان

    مصطفي شاه كرمي
انتش�ار پيش نويس نظام نامه تهيه كنندگي از س�وي س�ازمان 
س�ينمايي ك�ه در آن نش�انه هاي�ي مبني ب�ر حذف ش�وراي 
پروانه س�اخت وج�ود دارد، ش�ائبه ايجاد بس�تري ت�ازه براي 
ويژه خ�واري برخ�ي جريان�ات خ�اص س�ينمايي را ب�ه ذهن 
مي رساند؛ مسئله اي كه برخي سينماگران از آن با تعابيري مثل 
»اقدامي اش�تباه، فس�ادآور و ايجاد كننده رانت« ياد مي كنند. 
سازمان سینمايي يك فايل پي دي اف را تحت عنوان پیش نويس نظام 
نامه تهیه كنندگي سینما منتشر كرده كه ضمن ايجاد ابهامات متعددي 
در بین اهالي رسانه، موجب اعتراض برخي چهره هاي سینمايي نیز 
شده است. هر چند بحث حذف شوراي پروانه ساخت در دوران وزارت 
علي جنتي و رياست حجت الله ايوبي بر سازمان سینمايي به طور جدي 
مطرح شد اما بنابر شواهد و ظواهر موجود،  حسین انتظامي مأمور به 
سرانجام رساندن اين مسئله شده است. عمده مسئله اي كه از سوي 
چهره هاي مختلف سینمايي در رابطه با اين نظام نامه مطرح مي شود 
مربوط به بحث ايجاد كمپاني هاي فیلمس��ازي به سبك هالیوود و 
نیز ايجاد زمینه هاي ويژه خ��واري براي برخي تهیه كنندگان خاص 
است.  علیرضا رئیس��یان تهیه كننده و كارگردان سینما در اعتراض 
به اقدام سازمان سینمايي مبني بر آزمودن تجربه منسوخ شده ايجاد 
كمپاني هاي فیلمسازي مي گويد: امروزه وضعیت سینما با گذشته 
تفاوت هاي بس��یاري كرده و حتي كمپاني هاي بزرگ امريكايي هم 
ديگر به شكل س��ابق كار نمي كنند. اينكه امروزه ما بخواهیم از روي 
نظام قديم و الگوهاي قديمي برخي كشورها تقلید كنیم، كار درستي 
نیست و منجر به ايجاد انحصار براي افرادي خاص مي شود، كما اينكه 
در حوزه پخش فیلم چنین وضعیتي پیش آمد. آنچه مهم است اينكه 

انحصار نبايد شكل قانوني به خود بگیرد و مسئولان سینمايي نبايد 
 در پي دامن زدن به انحصارطلبي افرادي خاص در س��ینما باش��ند.  
محسن علي اكبري تهیه كننده سینما نیز با ابراز مخالفت شديد نسبت 
به حذف شوراي پروانه س��اخت مي گويد: من معتقدم شوراي پروانه 
ساخت مانند گذشته بايد جايگاه نظارتي خود را حفظ كند تا هر فیلمي 
تولید نشود. بي ترديد حذف پروانه ساخت بر اساس میزان تولیدات 
تهیه كنندگان انحصار به وجود مي آورد و شرايط ذكر شده براي اين 
مؤسس��ات در نظام  نامه تهیه كنندگي از جمله توانايي تولید سالانه 
2۰فیلم شامل پنج فیلم سینمايي، سابقه تولید 2۰ و مالكیت حداقل 
15 فیلم سینمايي و... به شدت اشتباه است.  قطعاً هیچ عقل سلیمي 
با سروسامان دادن به اوضاع بلبشوي عرصه هاي مختلف فیلمسازي 
مخالفتي ندارد اما واضح است كه تنگ كردن دايره فعالان سینمايي 
تحت عنوان شرايط سازي هاي خاص! نه تنها دردي از آلام سینما كم 
نمي كند بلكه زمینه ساز ويژه خواري برخي افراد و جريانات مي گردد كه 

نتیجه اش به ضرر سینما و سینماگران واقعي خواهد بود. 

اعتراض سينماگران به پيش نويس نظام نامه تهيه كنندگي سينما

حذف پروانه ساخت ايجاد رانت و فساد مي كند
    خبر

تنه�ا دو روز مان�ده ب�ه آغ�از مارات�ن پخ�ش س�ريال هاي 
رمضان�ي س�يما، زمزمه ه�اي مرتب�ط ب�ا احتم�ال ح�ذف 
س�ريال »زيرخاك�ي« از كنداكتور ش�بکه ي�ك، تلويزيون را 
در آس�تانه رقم خوردن يك حاش�يه عجيب قرار داده اس�ت!
به گزارش مهر، تیزرهاي س��ريال تلويزيون »زير خاكي« تازه ترين 
ساخته جلیل سامان از چند ش��ب قبل در كنداكتور پخش شبكه 
يك قرار گرفته و مخاطبان اين شبكه بارها شاهد اطلاع رساني درباره 
پخش آن در شب هاي رمضان 99 بوده اند؛ س��ريالي كه به  واسطه 
پخش همین تیزرها بسیاري آن را برگ  برنده شبكه يك در رقابت داغ 

شبكه هاي مختلف سیما در شب هاي رمضان مي دانستند. 
اين سريال اما گويي گرفتار حاشیه شده و از صبح ديروز زمزمه هايي 

مبني بر حذف آن از كنداكتور شبكه يك، به گوش مي رسد. 
سريال تازه جلیل س��امان كه اولین تجربه اين كارگردان در زمینه 
ساخت مجموعه طنز محسوب مي شود، به  واسطه حضور بازيگراني 
چون پژمان جمش��یدي، هادي حجازي فر، ژال��ه صامتي و گوهر 

خیرانديش از مجموعه هاي كنجكاوي برانگیز  رمضان امسال محسوب 
مي ش��ود كه بي ترديد ظرفیت بالايي را براي استمرار شب نشیني 
خانواده ها، پاي تلويزيون پس از دو تجربه موفق »پايتخت6« و »نون. 

خ2« در شبكه يك تلويزيون دارد. 
نكته عجیب اينكه همزمان با انتشار شايعه احتمال تغییر كنداكتور 
شبكه يك و حذف »زير خاكي«، همه كانال هاي رسمي صحت سنجي 
اين خبر، سیاست »سكوت« در پیش گرفته اند و انتشار خبر قطعي را 

به »بعد« موكول مي كنند. 
پیگیري از عوامل سريال هم نتیجه اي مشابه به همراه داشت و آنها 
هم ترجیح دادند در اين زمینه اظهارنظر رسانه اي نداشته باشند. به  
نظر مي رسد تصمیم  نهايي درباره قطعي شدن وضعیت پخش يا عدم 
پخش  »زيرخاكي«، در جلسه اي با حضور عوامل سريال و مسئولان 

سیما، اتخاذ مي شود. 
هر چند هنوز اصل خبر رس��ماً تأيید نش��ده اما بنا بر شنیده هاي 
غیررسمي موقعیت به  وجود آمده براي »زير خاكي« احتمالاً مربوط 
به حواشي اخیر يكي از بازيگران اين مجموعه است و سريال از نظر 
محتوايي دچار ممیزي نشده است و به همین دلیل پخش سريال پس 
از كوتاه شدن برخي سكانس هاي مرتبط با اين بازيگر هم احتمال 
بعیدي نیست.  در صورت قطعي ش��دن تغییر كنداكتور رمضاني 
شبكه يك و با حذف سريال تبلیغ شده، آن هم تنها دو شب مانده به 
آغاز پخش، قطعاً مي توان جدي ترين حاشیه تلويزيون در سال جديد 

را به نام »زير خاكي« ثبت كرد. 
رسانه ها همچنان پیگیر كسب اطلاع قطعي درباره سرنوشت اين 

سريال از كانال هاي رسمي رسانه ملي هستند.

سايه حاشيه بر سر »زيرخاكي« 

نشست مجازي سومين رويداد ملي كنداكتور رمضاني سيما تغيير مي كند؟
ايده آزاد اسباب بازي برگزار شد

اولي�ن جلس�ه توجيه�ي س�ومين رويداد مل�ي اي�ده آزاد اس�باب بازي 
كانون پرورش فک�ري كودكان و نوجوان�ان به صورت آنلاين برگزار ش�د. 
در اين جلس��ه كه با حضور محس��ن حموله مديركل س��رگرمي هاي سازنده 
و بازي هاي رايان��ه اي كانون، آدي��ن مه��دي زاده دبیر س��ومین رويداد ملي 
 ايده آزاد و مدرس��ان و هدايت گران باتجربه دوره از طريق صفحه اينس��تاگرام

 irantoyfestival@ برگ��زار ش��د، دبی��ر س��ومین رويداد مل��ي ايده آزاد 
اسباب بازي با توجه به تجربه  برگزاري رويدادهاي قبلي، به سه موضوع اشاره 
كرد كه موضوع اول را مسئله اين رويداد دانست و گفت: طراحان، به ارائه ايده 
محصول هايي با س��رمايه اولیه 8۰میلیون تومان بپردازند كه در بازه 1/5ساله 
گردش مالي 3۰۰ میلیون تومان براي شمارگان 1۰هزار نسخه به دست بیاورد 
و قیمت تمام ش��ده اس��باب بازي نیز از مبلغ 1۰۰ هزار تومان براي مخاطبان 

بیشتر نباشد. 
مهدي زاده موضوع دوم را فرآيند شركت ايده پردازان شامل مراحل كار، نحوه 
ثبت و فرآيند داوري و ايجاد فضاي انتقال تجربه اي��ده آزاد از افراد باتجربه به 
ايده پردازان جوان بیان و خاطرنشان كرد: طبق تجزيه و تحلیل هاي رويداد در 
سال گذشته، سومین رويداد ملي ايده آزاد به ايده هايي كه در گروه هاي حركتي، 

مهارتي و درماني و كمك درماني باشند، توجه ويژه اي خواهد داشت. 
وي افزود: همچنین ايده هايي كه داراي زمینه هاي فرهنگي يا برگرفته از ادبیات 
ايران باشند در مرحله ارزيابي از امتیاز بیشتري برخوردار خواهد شد اما رويداد 
ملي ايده آزاد نس��بت به ارائه تمام ايده ها اقدام مي كند و ايده ها صرفاً نبايد در 

حوزه هاي بیان شده، ارائه شود. 


